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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hány gyermekjogi képviselő dolgozik ma 
Magyarországon?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Sajtóbeszámolók  szerint  Fülöp  Attila,  a  Belügyminisztérium  gondoskodáspolitikáért  felelős
államtitkára  a  székesfehérvári  Szent  István  Görögkatolikus  Gyermekvédelmi  Központ  új
székhelyének átadásán úgy fogalmazott, hogy „ha törik, ha szakad”, a gyermeket meg kell védeni.
Államtitkár úr elmondta, hogy amennyiben egy gyermeket kiemelnek a saját családjából, vagy nem
nevelkedhet abban a családban, ahol született,  akkor azonnali  gyors és hatékony segítségre van
szüksége, amit Magyarországon a gyermekvédelem rendszere tud biztosítani.

Éppen ezért ért váratlanul az az információ, hogy a hazai gyermekjogi képviselők száma minden
bizonnyal csökkenésnek indult. Az Integrált Jogvédelmi Szolgálat 2022. évi szakmai beszámolója
szerint ugyanis tavaly még 23 fő látta el a gyermekjogi képviselői feladatokat, míg jelenleg már
csak 16 szakember elérhetősége szerepel a szervezet hivatalos honlapján.

Jogosan merül  fel  a  kérdés,  hogy a harmadával  zsugorodó létszám mellett  is  el  tudnák látni  a
rendkívül széles feladatkört. A gyermekjogi képviselő ellátja a gyermekvédelmi gondoskodásban
részesülő  gyermek  jogainak  védelmét,  és  segíti  a  gyermeket  jogai  megismerésében  és
érvényesítésében, valamint kötelességei megismerésében és teljesítésében. A gyermekjogi képviselő
kiemelt  figyelmet  fordít  a  különleges  vagy  speciális  ellátást  igénylő  gyermek
védelmére.Figyelemmel  kíséri  az  óvoda,  az  iskola,  a  kollégium  és  a  pedagógiai  szakszolgálat
intézményeiben  folyó  gyermekvédelemmel  kapcsolatos  tevékenységet,  segíti  a  gyermeki  jogok
érvényesülését.  Indokolt  esetben megkeresi  az említett  intézmények fenntartóját,  illetve szükség
szerint a gyermek érdekében a gyámhatóságnál eljárást kezdeményez. Segít a gyermeknek panasza
megfogalmazásában,  kezdeményezheti  annak  kivizsgálását,  segíti  a  gyermeket  az  állapotának
megfelelő  ellátáshoz  való  hozzájutásban,  a  gyermekjóléti  szolgálat  esetmegbeszélésén,  illetve  a



területi gyermekvédelmi szakszolgálat elhelyezési értekezletén az ezzel kapcsolatos megjegyzések,
kérdések megfogalmazásában stb.

A területen végrehajtott létszámleépítés egészen biztosan nem szolgálja gyermekeink érdekét. Az
alacsonyabb  létszámú  munkaerő  mindig  nagyobb  terhelést,  megosztott  figyelmet  jelent.
Gyermekeink védelme az egyik leginkább kiemeltként kezelt nemzeti érdek, melyre az eddigiekben
kormányzati  kommunikáció  is  rendszeresen  hivatkozott.  Így  a  gyermekvédelem  tekintetében
ellentmondás mutatkozik a kormány megszólalásai és döntései között.

A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter Urat:

1. Miért csökkentették gyermekjogi képviselők létszámát?

2.  Hogyan illik  bele  a Kormány gyermekek védelmét  érintő koncepciójába a gyermekjogi
képviselők számának csökkentése? 

Várom válaszát.
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